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1. Please store the smaller-sized helicopter accessories in places that are out of 
    reach of children.
2. This helicopter is very powerful. For all first-time flights, the left joystick must be 
    slowly pushed up in order to prevent the helicopter from ascending too fast to 
    avoid unnecessary collision and possible damage and injury.
3. When the flight is ended, first turn off the power of the remote control. Then turn 
    off the power of the helicopter.
4. Avoid placing the batteries in places with high temperatures and exposure to heat.
5. Take extra precaution to ensure that the helicopter is at a minimum distance of 
    15 feet from the pilot, other people, and animals in order to prevent bodily injury 
    during flight operation. A minimum separation distance of 20 cm must be 
    maintained between the user's body and the device under normal use condition.
6. Children under the age of 8 must be instructed in the correct and safe operation 
    of the aircraft by an adult.
7. The children must be under adult supervision when using this aircraft.
8. Non-rechargeable batteries are not to be recharged; Batteries are to be inserted 
    with the correct polarity; Different types of batteries or new and used batteries are 
    not be mixed.
9. When the helicopter is not in use, please remove the batteries in the remote 
    control.
10. The supply terminals are not be short-circuited.
11. Discharge the battery to 40%-50% (On a full charge, fly for half of the total flight 
      time) if it will not be used for 10 days or more, this can greatly extend the battery 
      life.
12. Please keep a safe distance from the spinning propellers to avoid injury.
13. To ensure the electromagnetic environment requirement of the aviation radio 
      (station), using remote controls in the zone, which is in a radius of about 5000m 
      zone from the circle center of the airport runway, is forbidden. AIlI users also 
      should abide by the regulation of the radio set forth by government and  
      regulatory agencies including the duration and area.
14. Only uses the recommended transformer for the model, and the transformer is 
      not a toy. Check the cord, plug, enclosure and other parts of the transformer 
      regularly.If any damages have been discovered, please immediately stop using  
      it, until it was completely repaired.
15. Never look steadily at the laser beam since the laser radiation.
16. Attention: Helicopter assembly under adult supervision.
17. The pilot is responsible for the safe operation and safe distance from uninvolved 
      persons and property on the ground and from other airspace users and shall 
      never fly the helicopter above crowds (> 12 persons).
18. Open the battery cover of the toy with screwdriver.
19. The packing has to be kept since it contains important information.



helicopter

1.Falure to follow all the instructions may result in serious injury,  irreparable damage to the 
   battery and may cause a fire，smoke or explosion.
2.Always check the battery’s condition before charging or using it.
3.Replace the battery if it has been dropped, or in case of odor， overheating , 
   discolouration， deformation or leakage.
4.Use only the supplied charging cable.
5.The battery temperature must never exceed 60℃(140°F) otherwise the battery could be 
   damaged or ignite.
6. Never charger on a flammable surface , near flammable products or inside a vehicle ( 
   perferably place the battery in an on-flammable and nonconductive container ).
7. Never leave the battery unattended during the charging process . Never disassemble or 
   modify the housing's wiring，or puncture the cells. Always ensure that the charger output 
   voltage corresponds to the voltage of the battery . Do not short circuit the batteries .
8. Never expose the battery to moisture or direct sunlight, or store it in a place where 
   temperatures could exceed60℃(helicopter in the sun，for example)
9. Always keep it out of reach of children .
10.Improper battery use may result in a fire, explosion or other hazard.
11.Non-rechargeable batteries are not to be recharged . Rechargeable batteries are only to 
     be charged under adult supervision .
12.Different types of batteries or new and used batteries are not to be mixed.
13.Batteries are to be inserted with the correct polarity.
14.The supply terminals are not to be short-circuited. Regular examination of transformer or 
     battery charger for any damage to their cord, plug,enclosure and other parts and they must 
     not be used until the damage has been repaired.
15.The packaging has to be kept since it contains important information.



Specifications
Brand Name: SYMA
Model/ITEM NO.:S107H-E

Length                                  220mm
Width                                    38mm
Height                                  105mm
Motor                                   ∮7
Battery                                  3.7V 150mAh
Charging time                       about 60 mins
Charging mode                    USB balance charging cable

Operating frequency             2.4Ghz
Range                                   25m
Battery                                  AA batteries （Not included）

Aircraft

Remote control

warranty@symatoys.com.cn
+1718312-0558   (US)
+4(0)723708421  (UK)
+4933545519201 (DE)

Please do not hesitate to contact us if you need more further support

For online support, please scan this
code with Facebook Messenger



The screw driver is not a toy, do not give it to child.It's only for use by adult to 
replace battery and do other maintanence.







Switch off the helicopter(Switch is at the left side of the helicopter);

Batteries are only to be charged by adults or by children at least 14 years old.

4. Don't use or leave the battery near a heat source such as fire or heater.
5. After flying, don't charge batteries at once to avoid batteries too heat to cause 
    to the fire, make sure it cool down before charging.
6. Don't hit or let batteries fall down when charging to avoid inner short-circuit.
7. Only use the included adaptor for charging. Please replace with new batteries 
    in time if batteries aging.
8. After full charging, please take off adaptor in time, otherwise batteries will 
    discharge and charge again, this way will shorten batteries service life.
9. Remove and insert the battery correctly.

The toy is only to be connected to equipment bearing either of the following 
symbols:

Maxmium radio-frequency power transmitted < 10 dBm. Frequency 
range:2415-2465 MHz





3. Use only the supplied charging cable.



NOTE: This equipment has been tested and found to comply with thevlimits for a Class B digital 
device, pursuant to Part 15 of the FCC Rules These limits are designed to provide reasonable 
protection against
harmful interference in a residential installation. This equipment generates, uses and can radiate 
radio frequency energy and, if not installed and used in accordance with the instructions, may 
cause
harmful interference to radio communications.

However, there is no guarantee that interference will not occur in a particular installation. If this 
equipment does cause harmful interference to radio or television reception, which can be 
determined by turning the equipment off and on, the user is encouraged to try to correct the 
interference by one or more of the following measures:
• Reorient or relocate the receiving antenna
• Increase the separation between the equipment and receiver.
• Connect the equipment into an outlet on a circuit different from that to which the receiver is   
   connected
• Consult the dealer or an experienced radio/TV technician for help

“This device complies with FCC radiation exposure limits set forth for general population
 (uncontrolled exposure).
This device must not be collocated or operating in conjunction with any other antenna or 
transmitter.”

Changes or modifications not expressly approved by the party responsible for compliance could
 void the user's authority to operate the equipment.
This device complies with Part 15 of the FCC Rules. Operation is subject to the following two 
conditions:
(1) this device may not cause harmful interference, and 
(2) this device must accept any interference received, including interference that may cause 
undesired operation.

Declaration of Conformity Inserts:
Hereby, GuangDong SYMA Model Aircraft Industrial Co., Ltd. declares that 
the radio equipment type helicopter is in compliance with Directive 2014/53/EU.
The full text of the EU declaration of conformity is available at the following 
internet address: http://www.symatoys.com/down/declaration-of-conformity.html

Manufacturer: Guangdong Syma Model Aircraft Industrial Co., Ltd
Address: No 2 West Xingye Road, intersection of North Xingye Road, Laimei Industrial Park, 
Chenghai District, Shantou City, Guangdong Province, China, Postal Code: 515800
Website: www.symatoys.com
Email:usa@symatoys.com/eu@symatoys.com

SYMA is a trademark of Guangdong Syma Model Aircraft Industrial Co., Ltd. registered in the 
United States and/or other countries.

The company has the right of final interpretation of this user manual

European Representative：
CET PRODUCT SERVICE LTD.
Osterholzallee 144
71636 Ludwigsburg Germany
Phone：+4971416432236
Email：info.cetservice@gmail.com

British Representative：
CET PRODUCT SERVICE LTD.
Beacon House Stokenchurch Business Park,
Ibstone Rd, Stokenchurch
High Wycombe HP14 3FE UK
Tel： +447419325266
E-mail：info.cetservice@gmail.com

United States Representative：
Duvin Trade Inc
5800 Wood Sorrel Dr，Littleton，
Co, 80123，United States
Phone: 718-312-0558
E-mail: amz@symatoys.com
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1. Bewahren Sie das Zubehör des Hubschrauber an einem für Kinder 
    unzugänglichen Ort auf.
2. Dieser Hubschrauber ist sehr mächtig. Bei allen Erstliügen muss der linke Joystick 
    langsam nach oben gedrückt werden, damit der Hubschrauber nicht zu schnell 
    aufsteigt, um unnotige Kollisionen und mögliche Schäden und Verletzungen zu 
    vermeiden.
3. Wenn der Flug beendet ist, schalten Sie zuerst die Fernbedienung aus. Schalten 
    Sie dann der Hubschrauber aus.
4. Stellen Sie die Batterien nicht an Orten auf, an denen sie hohen Temperaturen und 
    Hitze ausgesetzt sind.
5. Treffen Sie besondere Vorkehrungen, um sicherzustellen, dass sich der 
    Hubschrauber in einem Mindestabstand von 15 Fuß vom Piloten, anderen 
    Personen und Tieren befindet,um Verletzungen während des Flugbetriebs zu 
    vermeiden. Bei normalem Gebrauch muss ein Mindestabstand von 20 cm 
    zwischen dem Körper des Benutzers und dem Gerät eingehalten werden.
6. Kinder unter 8 Jahren müssen von einem Erwachsenen in die korrekte und 
    sichere Bedienung des Flugzeugs eingewiesen werden.
7. Die Kinder müissen unter Aufsicht eines Erwachsenen sein, wenn sie dieses 
    Flugzeug benutzen.
8. Nicht wiederaufladbare Batterien dürfen nicht wieder aufgeladen werden. Batterien 
    sind mit der richtigen Polarität einzulegen; Verschiedene Batterietypen oder neue 
    und gebrauchte Batterien dürfen nicht gemischt werden.
9. Wenn der Hubschrauber nicht in Gebrauch ist, entfernen Sie bitte die Batterien 
    aus die Fernbedienung
10. Die Versorgungsanschlüsse dürfen nicht kurzgeschlossen werden.
11. Wenn der Akku 10 Tage oder länger nicht verwendet wird, entladen Sie den Akku 
      auf40% -50% (Fliegen Sie bei voller Ladung die Hälfte der gesamten Flugzeit), 
      dies kann die Lebensdauer des Akkus erheblich verlängern.
12. Bitte halten Sie einen Sicherheitsabstand zu den sich drehenden Propellern ein, 
      um Verletzungen zu vermeiden.
13. Um die elektromagnetischen Umgebungsbedingungen des Flugfunkgeräts zu 
      gewährleisten, ist die Verwendung von Fernbedienungen in der Zone, die sich in 
      einem Radius von etwa 5000 m von der Kreismitte der Start-und Landebahn des 
      Flughafens befindet, verboten. Alle Benutzer sollten sich auch an die Vorschriften 
      des Radios halten, die von der Regierung und den Aufsichtsbehörden festgelegt 
      wurden, einschließlich der Dauer und des Gebiets.
14. Verwendet nur den empfohlenen Transformator für das Modell, und der 
      Transformator istkein Modell. Trennen Sie den Transformator vor der Reinigung 
      von dem Modell, das mit Flüssigkeiten gereinigt werden kann. Überprüfen Sie 
      regelmaßig Kabel, Stecker, Gehaüse und andere Teile des Transformators. 
      Wenn irgendwelche Schäden festgestellt wurden, stellen Sie die Verwendung 
      sofort ein, bis sie vollständig repariert wurde.
15. Schauen Sie niemals gleichmäßig auf den Laserstrahl.
16. Achtung: Montage des Hubschrauber muss unter Aufsicht von Erwachsenen sein.
17. Der Pilot ist für den sicheren Betrieb und den sicheren Abstand zu unbeteiligten 
      Personen und Gegenständen am Boden und zu anderen Luftraumnutzern 
      verantwortlich und darf der Hubschrauber niemals über Menschenmengen 
      (> 12 Personen) fliegen.
18. Öffnen Sie den Batteriefachdeckel des Spielzeugs mit einem Schraubendreher.
19. Die Verpackung muss aufbewahrt werden, da wichtige Informationen darauf 
      stehen.



1. Die Nichtbeachtung aller Anweisungen kann zu schweren Verletzungen und 
irreparablen Schäden an der Batterie führen und einen Brand, Rauch oder eine 
Explosion verursachen.
2.Überprüfen Sie immer den Zustand des Akkus, bevor Sie ihn aufladen oder 
verwenden.
3. Tauschen Sie die Batterie aus, wenn sie heruntergefallen ist oder wenn 
Geruch, Überhitzung, Verfärbung, Verformung oder Leckage auftreten.
4.Verwenden Sie nur das mitgelieferte Ladekabel.



5.Die Batterietemperatur darf 60 ℃ (140 ° F) niemals überschreiten, da sonst die 
Batterie beschädigt werden oder sich entzünden kann.
6. Laden Sie das Gerät niemals auf einer brennbaren Oberfläche, in der Nähe von 
brennbaren Produkten oder in einem Fahrzeug auf (legen Sie die Batterie 
vorzugsweise in einen brennbaren und nicht leitenden Behälter).
7. Lassen Sie den Akku während des Ladevorgangs niemals unbeaufsichtigt. noch 
nie
Zerlegen oder modifizieren Sie die Verkabelung des Gehäuses ， oder 
durchstechen Sie die Zellen. Stellen Sie immer sicher, dass die Ausgangsspannung 
des Ladegeräts der Spannung des Akkus entspricht. Schließen Sie die Batterien 
nicht kurz.
8. Setzen Sie den Akku niemals Feuchtigkeit oder direkter Sonneneinstrahlung aus 
oder lagern Sie ihn an einem Ort, an dem die Temperaturen 60 ° C überschreiten 
können (z. B. Hubschrauber in der Sonne ，).
9. Bewahren Sie es immer außerhalb der Reichweite von Kindern auf.
10. Eine unsachgemäße Verwendung der Batterie kann zu einem Brand, einer 
Explosion oder einer anderen Gefahr führen.
11. Nicht wiederaufladbare Batterien dürfen nicht aufgeladen werden. Wiederau-
fladbare Batterien dürfen nur unter Aufsicht von Erwachsenen aufgeladen werden.
12. Verschiedene Batterietypen oder neue und gebrauchte Batterien dürfen nicht 
gemischt werden.
13. Batterien sind mit der richtigen Polarität einzulegen.
14. Die Versorgungsklemmen dürfen nicht kurzgeschlossen werden. Raguläre 
Untersuchung des Transformators oder des Batterieladegeräts auf Beschädigungen 
an Kabel, Stecker, Gehäuse und anderen Teilen. Sie dürfen erst verwendet werden, 
wenn der Schaden behoben wurde.
15. Die Verpackung muss aufbewahrt werden, da sie wichtige Informationen 
enthält. 

warranty@symatoys.com.cn
+1718312-0558   (US)
+4(0)723708421  (UK)
+4933545519201 (DE)

Bitte zögern Sie nicht, uns zu kontaktieren, wenn Sie weitere Unterstützung
benötigen

Für Online-support, scannen Sie bitte
diesen Code mit Facebook MessengerSpezifikationen

Länge                 220mm
Breite                  38mm
Höhe                   105mm
Motor                  ∮7
Batterie               3.7V 150 mAh
Ladezeit              ca.60 Minuten
Lademodus         USB-Balance-Ladekabel

Betriebsfrequenz      2.4 GHz
Reichweite                25m
Batterie                     AA Batterien 
                                 (Nicht enthalten) 

Flugzeug

Marke: SYMA 
Modell/Artikelnummer: S107H-E

Fernbedienung



Der Schraubenzieher ist kein Spielzeug, geben Sie ihn nicht an Kinder weiter. 
Er darf nur von Erwachsenen verwendet werden, um die Batterie auszutauschen 
und andere Wartungsarbeiten durchzuführen.







Helikopter ausschalten (Schalter befindet sich auf der linken Seite des 
Helikopters) 

Maximale Funkübertragungsleistung und Radionfrequenzband.
Maxmium-Hochfrequenzleistung übertragen <10 dBm. 
Frequenzbereich: 2415 - 2465 MHz

1. Batterien dürfen nur von Erwachsenen oder Kindern ab 14 Jahren aufgeladen 
werden.

4. Nutzen und bewahren Sie den Akku nicht in der Nähe von einer Hitzequelle wie 
    Feuer oder Heizung.
5. Laden Sie den Akku nicht sofort nach einem Flug, um eine zu starke Erhitzung 
    zu vermeiden, lassen Sie die Batterien erst abkühlen, dann aufladen.
6. Lassen Sie den Akku während des Ladevorgangs nicht fallen oder beschädigen,
     um einen inneren Kurzschluss zu vermeiden.
7. Nutzen Sie nur den beigelegten Adapter. Ersetzen Sie den Akku rechtzeitig,falls 
    die Batterien zu alt sind.
8. Stecken Sie das USB Kabel aus nach dem vollen Ladevorgang, da ansonsten 
    startet ein weiter Ladevorgang, der die Lebensdauer der Batterien verkürzen wird.
9. Entfernen Sie den Akku und legen Sie ihn richtig ein.

Das Spielzeug darf nur an Klasse II angeschlossen werden Geräte mit folgendem 
Symbol:





3. Verwenden Sie nur das mitgelieferte Ladekabel zum Aufladen.



Hiermit erklärt GuangDong SYMA Model Aircraft Industrial Co., Ltd., dass das 
Funkgerät vom Typ Hubschrauber der Richtlinie 2014/53 / EU entspricht.
Der vollständige Text der EU-Konformitätserklärung ist unter der folgenden 
Internetadresse verfügbar: http://www.symatoys.com/down/declaration
-of-conformity.html
Europäischer Vertreter:
CET PRODUCT SERVICE LTD.
 Osterholzallee 144 71636 Ludwigsburg Deutschland
Telefon:  +4971416432236
E-Mail: info.cetservice@gmail.com
Hersteller: Guangdong Syma Modellflugzeug Industrial Co., Ltd.
Adresse: Nr.2 West Xingye Strasse, Kreuzung mit Nord Xingye Strasse, 
Industriepark Laimei, Bezirk Chenghai, Stadt Shantou,Provinz Guangdong, China, 
Postleitzahl: 515800
Website: www.symatoys.com
E-Mail: usa @ symatoys.com / eu @ symatoys.com






